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Acord per potenciar
el conreu de vi a la
Vinya d’en Sabater

A L’ELIT DEL BÀSQUET FEMENÍ pàg 20
Glòria Estopà, Snatt’s Sant Adrià:
“No tornarem a ser la sorpresa,
el segon any sempre és més difícil”

SANT ADRIÀ pàg 16

La ciutat és el segon lloc
de Catalunya on els pisos
de segona mà pugen més

CAN RUTI pàg 11
Inauguren el centre més
gran d’investigació contra
la leucèmia d’Europa

MONTGAT pàg 18

El comerç surt al carrer 
en una nova Fira Turó

TIANA pàg 18

L’alcaldessa demana més 
Mossos contra els robatoris

Llum verda a les obres de
l’hotel del Port de Badalona

Marina Badalona aprova la licitació perquè els primers treballs de construcció comencin aquest mes pàg 13

Pluja d’anuncis
Badalona · pàg 8

El conseller Calvet fa públic l’acord per a Badalona Capaç 

Les obres del lateral de la C-31 acabaran a principis del 2019
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Tot i que popularment es conei-
xen com a narcosales, els profes-
sionals que hi treballen insisteixen
a anomenar-les sales de veno-
punció. Es tracta d'espais desti-
nats a toxicòmans, zones on po-
den consumir heroïna o cocaïna
sota supervisió mèdica i amb ga-
ranties sanitàries i higièniques.

A Sant Adrià de Besòs, al ba-
rri de la Mina, hi ha la sala més
gran i amb més usuaris de tot Ca-
talunya: acull el 60% de tots els to-
xicòmans que decideixen punxar-
se en un centre, més que les onze
sales restants juntes. Aquest espai
de venopunció -que depèn del de-
partament de Salut- funciona des
del juliol de l’any passat, quan va

entrar en funcionament el nou
Centre d'Atenció Primària (CAP)
del barri, del qual forma part.
Abans, però, Sant Adrià ja tenia el
Local de la Mina, ubicat en uns
mòduls entre l’edifici Venus i la
comissaria dels Mossos d’Esqua-
dra, que funcionava com a nar-
cosala. Ja sigui a l’antic espai o al
nou, el nombre d'usuaris ha anat
creixent amb el temps fins a arri-
bar als prop de 2.000 toxicò-
mans diferents en un sol any. 

TENDÈNCIES OPOSADES
Tot i que les xifres no paren
d'augmentar, el nombre de per-
sones que es punxen als centres
de Barcelona ha disminuït a cau-
sa de l'aparició dels narcopisos.
De tots els usuaris de la sala de la
Mina -uns 100 al dia-, el 80%
procedeixen de la capital, on ac-
tualment hi ha cinc sales. La res-

ta venen de diversos punts del
Barcelonès Nord, ja que és la sala
més propera que tenen els toxi-
còmans de Santa Coloma o de
Badalona. Aquests últims comp-
ten amb una unitat mòbil dispo-
nible les tardes de dilluns a di-
vendres. El centre de la Mina, en
canvi, obre cada dia de deu a vuit
del vespre, i d'onze a sis de la tar-
da els caps de setmana.

CONSUMIDORS HABITUALS
L’equipament té 11 punts de con-
sum intravenós -espais on pun-
xar-se- i una sala per a fumadors
d'estupefaents. Té capacitat per
acollir 12 usuaris a la vegada,
que acostumen a consumir entre
3 i 4 dosis diàries d'heroïna o co-
caïna que compren ells mateixos
fora de la sala. De fet, aquest ser-
vei està destinat a persones que
consumeixen de manera habitual.

Un 80% dels usuaris són homes,
d'una mitjana de 35 anys.

Un cop l'usuari entra a la
sala, els professionals s'asseguren
que sigui una persona depenent
-que no consumeixi per oci- i, so-
bretot, major d'edat. Si es tracta
d’un menor, deriven el cas a la
DGAIA. Els usuaris que hi entren

per primera vegada s'han de re-
gistrar amb les dues primeres lle-
tres del seu nom i cognom i amb
la data de naixement per obtenir
un codi d'identificació. Un cop a
dins, se'ls cedeix material d'un sol

ús com xeringues, paper, alcohol
per desinfectar o una goma per-
què puguin punxar-se amb se-
guretat. També hi ha una sala de
cafè i calor on els usuaris poden
descansar abans i després d'ha-
ver consumit. Amb aquests pas-
sos, els toxicòmans eviten con-
traure malalties com el VIH o pa-
tir una sobredosi. El 2015, la sala
va arribar a atendre uns 80 casos
de sobredosis, una xifra que ha
anat decreixent amb els anys.

El local també té un progra-
ma d'intercanvi de xeringues
per als usuaris que decideixen
consumir fora del recinte o fora
de l'horari d'obertura del centre.
Se'ls faciliten xeringues a canvi
que tornin les que han utilitzat.
L'any passat, la sala de la Mina
va repartir unes 183.000 xerin-
gues esterilitzades, més d'un
terç del total de Catalunya.

Punxar-se amb seguretat
» La sala de venopunció de la Mina és la més gran i la que més persones atén de tot Catalunya
» Un 80% dels seus usuaris procedeixen de Barcelona, tot i haver-hi cinc narcosales a la capital

El nou espai de venopunció, amb punts de consum intravenós i una sala per a fumadors d’estupefaents (dreta), forma part del nou CAP de la Mina (esquerra). Fotos: Generalitat i Incotron

Els usuaris del centre
eviten contraure
malalties com el VIH 
o patir una sobredosi

Clàudia Ramos Có
SANT ADRIÀ
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Els semàforsLa lupa

No parlarem del seu país d’origen, ni del
color de la pell. Només us direm que es
tracta d’un català que, com molts altres,
va patir les conseqüències d’una crisi pro-
vocada pels especuladors, amb la com-
plicitat dels governs corruptes.

Amos, aquest és el nom del meu
amic. Viu al carrer Roma de Santa Colo-
ma de Gramenet des de fa uns quants
anys.

No m’interessa saber quan va com-
prar l’habitatge ni què en va pagar. En tot
cas, us diré que es tracta d’un habitatge
humil situat en un barri pobre de Santa
Coloma.

El que sé és que pagava la
hipoteca -més de mil euros
mensuals- fins que es va que-
dar a l’atur i, com moltíssima
gent, va intentar trobar una
solució per no perdre el pis.

El banc li va proposar
una dació amb motxilla i li va
oferir continuar vivint al pis amb un llo-
guer social de més de 500 euros.

Amos, possiblement, no va entendre
tot el que això significa i va acceptar l’o-
ferta.

Actualment viu al pis amb la seva pa-
rella i dos nens menors d’edat. Té una
feina precària amb uns ingressos min-
sos, però suficients per pagar el lloguer
i mantenir la seva família. Això sí, re-
nunciant a moltes coses que per a molts
són necessàries per poder viure amb dig-
nitat. Tanmateix, ell es considera un
home feliç i se sent orgullós de viure a
Catalunya.

Durant un temps va pagar mensual-
ment la quota de lloguer, fins que un dia
li va arribar una notificació del jutjat que
li comunicava que el desnonarien.

La SAREB, propietària del pis, sense
comunicar-li res destinava el que li co-
brava de lloguer a amortitzar el deute -la
motxilla- i, per tant, a efectes pràctics,
Amos no pagava el lloguer.

Per això, la SAREB va iniciar el pro-
cediment per desnonar-lo. 

Afortunadament, Amos va explicar el
seu cas als amics de la PAH i aquests no
només el van informar dels seus drets i
de l’estafa que havia patit, sinó que tam-

bé el van acompanyar el dia que s’havia
anunciat el desnonament.

L’Ajuntament de Santa Coloma de
Gramenet, a través de Serveis Socials,
també s’hi va interessar i va fer gestions
davant el jutjat per evitar el desnonament
d’Amos.

Aquest primer intent ha estat aturat;
la Comissió Judicial ha aixecat l’acta cor-
responent i ha donat un mes per trobar una
solució. Així doncs, en aquest mes cal acon-
seguir posar de manifest que Amos ha si-
gut estafat i que s’ha d’aconseguir que li tor-
nin els diners i el deixin continuar vivint
al seu pis amb un veritable lloguer social.

Tanmateix, per aconseguir-ho ne-
cessita que l’advocat d’ofici treballi per de-
mostrar que l’amic Amos ha sigut esta-
fat i que l’Ajuntament negociï amb la SA-
REB un lloguer assequible per a ell.

Casos com aquest passen cada dia a
moltes ciutats i pobles de Catalunya.

Ens preguntem, com s’explica que els
governs -local, autonòmic i central- no ac-
tuïn per evitar crims com aquest?

Com és que alguns diuen que la de-
fensa d’un habitatge digne i la lluita con-
tra els desnonaments és la seva prioritat,
però no fan res per aconseguir un parc
d’habitatge públic suficient per atendre to-

tes aquelles persones que ne-
cessiten l’ajuda de les nostres
administracions?

Després, alguns es la-
mentaran de la desafecció
política de la ciutadania; de
l’increment que experimenta
la dreta xenòfoba -que es no-

dreix dient tot tipus de mentides- en
aquests barris poblats majoritàriament per
persones treballadores i de les crítiques
que es dirigeixen als líders d’alguns par-
tits, més pendents dels seus interessos par-
tidistes que de solucionar els veritables
problemes de la majoria de la societat.

Ara, novament hi ha qui alimenta una
altra bombolla immobiliària que fa que
cada cop sigui menys accessible poder dis-
posar d’un habitatge amb les condicions
mínimes per gaudir d’una vida personal
i familiar adequada.

Ens resignarem o reaccionarem tots
junts per combatre-ho?

Alguns diuen que defensen un habitatge
digne però no fan res per aconseguir

un parc públic suficient per fer-ho possible

per Pedro Jesús Fernández

Indignació

Avui al Parlament hem
perdut la proposició que

exigia l’abolició de la mo-
narquia espanyola no (només) perquè no
s’ha permès el vot dels presos de @JuntsX-
Cat i @KRLS. Ha estat perquè @CatEnCo-
mu_Podem hi ha votat en contra, tot i ha-
ver-se compromès a votar-hi a favor o abs-
tenir-se.

El Twitter en paper
Aquí es
piula

Els que ploraven pel
"gal financer", la retirada

de milions per part de
l’Estat espanyol d’entitats financeres ca-
talanes, avui han votat en contra de la
proposta de resolució de la CUP per "una
banca pública". Només els cupaires hi
han votat a favor. Ni independència ni
tampoc sobirania.

@KasperJuul_0

Dice Cascos que en los
años de la Caja B, cuan-

do él era secretario ge-
neral y tesorero del PP, no necesitaban
dar "ningún tipo de información espe-
cial" a la dirección del partido. De nue-
vo actúan como si la ciudadanía fuese
idiota. Así es la prepotencia del PP de
la corrupción.

Carles Riera i la CUP
van parlar d'execució

extrajudicial per referir-
se a la mort de l'assaltant en la legíti-
ma defensa i reducció que van prac-
ticar els Mossos d'Esquadra davant
l'assaltant amb crits jihadistes. Com a
mínim, molt mínim, seria procedent
una disculpa.

@francescabad@VeraNoelia@PepRieraFont

Xavier García Albiol
Albiol ha deixat clar en un vídeo contra

l’ocupació de pisos, que el situa en cam-
panya electoral, que no té cap intenció
d’abandonar el seu estil provocador de

fer política. Una manera de fer que a Ba-
dalona ha causat moltes polèmiques. 

pàgina 8

Aj. de Sant Adrià
L’Ajuntament de Sant Adrià organitza
una nova edició de la Ruta-Tapa, una

ruta de tapes que se celebrarà entre els
dies 31 i 4 de novembre en diferents bars

i restaurants de la ciutat. Una bona inicia-
tiva per promocionar la restauració local. 

pàgina 16

La Vinya d’en Sabater
La Vinya d’en Sabater de Santa Coloma
ha vist com l’Ajuntament, la Universitat

de Barcelona i l’Institut Català de la Vin-
ya han signat un conveni per estudiar la 
possibilitat d’incloure noves varietats de 

vinya locals als conreus de la zona. 
pàgina 14
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Era d’esperar1

2 El Divina Joventut rep la visita 
de l’Andorra a l’Olímpic

Álex Pastor: "Hem d'arribar a 
consensos amb l'esquerra i la dreta"

La decisió sobre les mesures 
cautelars del crematori s’apropa

El Tiana Clàssics duplica els
participants de l’any passat

El + llegit línianord.cat

3

4

5

La tàctica dels partits unionistes
és clara. Es van ajustant els dis-
cursos en agressivitat, tot dissi-
mulant de cara a Europa, no sigui
que quedin desemmascarats i els
puguin titllar de ser un règim au-
toritari. Un dia sabem que Jorge
F. Díaz, el de les clavegueres, xerra
amb Daniel de Alfonso, que diu
“Ens hem carregat la seva Sani-
tat”.  Ciudadanos proclama insis-
tint que hi ha fractura social entre
els catalans. S’aplica l’article 155
de forma esbiaixada. S’empre-
sona líders socials i polítics. Es-
clata el crit de “a por ellos” com a
suport a la Guàrdia Civil enviada
per reprimir els catalans l’1-O. Es
declara la guerra als llaços grocs.
S’anomena “comandos” a grups
de CDR que teòricament assalten
el Parlament. El sindicat Seapol es
manifesta a Barcelona per dema-
nar equiparació salarial. Una fac-
ció dels Mossos, mosSOS, aplau-
deix la policia nacional a la via
Laietana. El PP vol censurar la
projecció del documental de Me-
diapro a Madrid. La inefable Ar-
rimadas critica que TVE faci una
entrevista a Junqueras. Casado
demana la il·legalització de la
CUP. PP, PSOE i Cs veten la pro-
jecció del reportatge de Mediapro
sobre l’1-O a la comissió Operació
Catalunya del Parlament...

És una trajectòria estudiada.
No menystinguem els unionistes.
Segueixen una tàctica preconce-
buda i esperen el més mínim acte
de violència per abocar-hi la resta
de repressió sense miraments.
Acabaran demanant que s’il·le-
galitzin tots els partits i les asso-
ciacions independentistes. Posats
a fer, per què no il·legalitzar Ca-
talunya?

Il·legalitzar
per Jordi Lleal 

L'apretada
per @ModernetdeMerda    

Hem caigut definitivament al
pou de la incoherència. L'inde-
pendentisme, en no tenir un
rumb clar marcat des de les ins-
titucions, és avui un mar de
contradiccions que el van minant
internament i externa. No hi ha
guió, no hi ha escaleta. I sembla
que tampoc hi ha un interès es-
pecial en què hi siguin.

Per això Torra comença a es-
calfar els CDR i Buch acaba
d'escalfar-los del tot. Per això Ar-
ran canvia hàbilment de marca,
com si d'una Convergència qual-
sevol es tractés. Per això els que
ahir rebutjaven unilateralitats
avui les abracen amb més des-
esperació que mai, mentre que
els que les haurien volgut tota la
vida les rebutgen sense con-
templacions. Per això res sembla
tenir sentit i el terra ens balla a
cada passa.

Tot s'aguanta per un fil, el fil
de l'orgull i la dignitat, el de l'1
d'Octubre, el del voler i no po-
der, i això provoca escenes com
les del Parlament. Són escenes
que, en el fons, representen
una lluita de poder i de legiti-
mitats. Davant del buit exis-
tencial i de la manca de liderat-
ges, apareixen diversos grups
convençuts de tenir l'autoritat
moral suficient per aplicar el seu
full de ruta, i és pràcticament
una quimera negar-los aquesta
autoritat quan des de dalt fa me-
sos que es nega qualsevol es-
tratègia política.

Però això que hem viscut
aquests dies és una anècdota, la
trencadissa generalitzada enca-
ra ha d'arribar. I arribarà quan,
immersos en aquest no-res es-
tratègic, ens caigui a sobre el ter-
ratrèmol emocional més devas-
tador que viurà el sobiranisme
properament: la sentència.

Si arribem a la sentència sen-
se cap pla conegut, sense que les
institucions hagin explicat què es
vol fer i què no, orfes d'instruc-
cions, ja pot preparar-se aquest
petit país. L'esclat a les portes del
Parlament que tant ens ha exal-
tat només haurà estat un petit di-
vertimento per entretenir les
presses. Auguro que el Govern no
tindrà al seu abast prou dotacions
policials per apagar el foc que
haurà encès amb la seva des-
aparició irresponsable.

Amb la sentència acabada de
sortir del forn, la gent desbordarà
el carrer i, sense horitzons polí-
tics, sense camins a seguir, farà
el que cregui convenient. I el que
cregui convenient, en una si-
tuació d'impotència extrema i de
ràbia desbocada, per a alguns
potser ho inclourà tot. Tot, sen-
se asteriscs.

Aquest cap de setmana s'ha
posat en marxa el compte en-
rere. Si no esbossen un pla,
l'esbossarà la gent en plena fú-
ria. I és molt fàcil que l'esbos-
si des dels sentiments més ir-
racionals possibles. Apretant
de debò, president.

Si l’Estat no fa res, Catalunya serà independent en 15 anys. Qualsevol
diria que aquesta afirmació l’ha fet un independentista, però no.
Són paraules de l’encara president del PP català, Xavier García Al-

biol, que assegura que la independència és “una estratègia perfecta-
ment dissenyada” per les institucions catalanes que “s’ha descarat”.

Gabriel Rufián (ERC) s’ha vist de nou envoltat en una polèmi-
ca. Aquest cop, amb la vicepresidenta de la comissió d’in-
vestigació sobre el presumpte finançament il·legal del PP,

Beatriz Escudero. Després que Rufián la titllés de “palmera”, ella va
perdre les formes i li va exclamar: “No me guiñes el ojo, imbécil”. 

Ninots amb estelades pintades al pit penjats de diversos pals
elèctrics. Aquesta és l’escena que es va poder veure fa pocs
dies als afores de la ciutat de València. Les imatges i vídeos al

respecte es van fer virals a la xarxa. Tot plegat el dia abans de la Dia-
da del País Valencià, que se celebra el 9 d’octubre.

Un marroquí ha denunciat les seves tres esposes per no do-
nar-li permís per casar-se amb una quarta. La llei marroqui-
na estableix que un home té dret a contraure matrimoni

amb quatre dones com a màxim, sempre que obtingui el consen-
timent de les anteriors. L'home és un conegut xeic al Marroc.

La UB ha retirat recentment de la facultat de Matemàtiques car-
tells que convidaven a participar en una orgia. El centre ha tret
els anuncis perquè s'hi feia una "apropiació indeguda" del seu

logotip. La institució es declara completament aliena a l'organització
d'un esdeveniment que també ha corregut per les xarxes socials.

@btveltemps: El sisè diluvi en menys de
dos mesos!!! 17 i 31 d'agost; 6,12 i 18 de
setembre i 9 d'octubre (de moment).
Atenció!

@mirodavid: Després de l'últim episodi
de jugadamestrisme, el Parlament ja no
vol l'autodeterminació de Catalunya. Sort
que no hi ha corresponsals estrangers...

#Desorientats

@Granollacs: Estic molt sorprès amb la ir-
rupció de Vox perquè el que han fet fins
ara els del 155, l'Íbex35 i els de les togues
no era feixisme.

#Ressuscita #CanviClimàtic
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Badalona

URBANISME4La visita a Badalo-
na del conseller de Territori i Sos-
tenibilitat de la Generalitat, Damià
Calvet, va acabar amb un grapat de
temes importants de la ciutat tan-
cats i amb data.

Dilluns, el conseller es va reu-
nir amb l’alcalde Álex Pastor i di-
versos representants dels partits
polítics locals. La primera parada
de la visita va ser a les obres de
construcció de la calçada lateral de
la C-31. Aquí, Calvet va aprofitar
per anunciar que les obres acaba-
ran el primer trimestre del 2019,
uns treballs que va qualificar de
“bàsics per a Badalona i per a l’à-
rea metropolitana”. Els operaris
van començar a treballar a la cal-
çada de l’autopista la tardor de
l’any passat i acabaran després
d’un any i mig d’obres i una in-
versió de 3,8 milions d’euros. 

INTEGRACIÓ URBANA
Pel que fa a l’autopista, però,
aquesta no va ser l’única notícia. I
és que el conseller es va compro-
metre a desenvolupar i assumir el
cost de l’elaboració d’un Pla Di-
rector Urbanístic que ha de servir
per acabar amb la barrera arqui-
tectònica i social més important de
la ciutat. “Volem transformar el te-
rritori en positiu i minimitzar la re-
percussió de la C-31”, va dir Calvet. 

BADALONA CAPAÇ
L’altre gran titular que va deixar la
visita del conseller va ser l’anunci
de l’acord per al nou centre de la
Fundació Badalona Capaç, dedi-
cada a la integració laboral de les
persones amb discapacitat intel·lec-
tual, que es farà al barri de Pomar.
L’acord permetrà, a més de la
construcció d’aquest centre de dia,

impulsar una actuació d’habitatge
social a l’avinguda Marquès de
Mont-roig,  al Congrés, on es faran
més de 100 pisos de lloguer social.
En principi, l’acord obtindrà la
unanimitat al Ple municipal, on

previsiblement s’aprovarà el con-
veni legal en la pròxima sessió or-
dinària d’aquest mes d’octubre i
s’enterrarà així l’alternativa del
polèmic projecte amb Mercadona.

COL·LECTOR DE LLEVANT
Durant la seva visita a Badalona,
el conseller Calvet també es va
comprometre amb altres qües-
tions d’infraestructures cabdals
per a la ciutat. Una d’elles és el tras-
llat del col·lector de Llevant gràcies

a un acord amb l’Agència Catala-
na de l’Aigua que finançarà i en-
carregarà a l’Àrea Metropolitana de
Barcelona la redacció del projec-
te. I també es va tractar el desen-
volupament de les àrees de Sant
Crist i l’Estrella. “Aviat podrem tan-
car els acords amb el veïnat afec-
tat per poder alliberar l'espai ne-
cessari per construir el darrer
tram dels laterals de la C-31”, va
afirmar l’alcalde Pastor.

“REGUST AGREDOLÇ”
Els partits de l’oposició, per la seva
banda, van celebrar aquestes no-
tícies, fruit de la col·laboració en-
tre l’Ajuntament i el departament
de Territori. L’anterior executiu de
Sabater veu els acords amb un “re-
gust agredolç” perquè considera
que es van començar a gestar en el
seu mandat, en paraules d’Oriol
Lladó (ERC). A més, ja s’ha afan-
yat a remarcar que cal seguir apos-
tant per polítiques de mobilitat sos-
tenible, com per exemple el projecte
de carril bici del lateral de la C-31.

El conseller Calvet va visitar el lateral de la C-31. Foto: Ajuntament

Les obres del lateral de la C-31
acabaran a principis del 2019

» El conseller de Territori visita la ciutat i s’obre a repensar l’autopista
» Anuncia també un acord per al nou centre de Badalona Capaç

Albiol arrenca la campanya
gravant-se esbroncant ocupes

POLÍTICA4“Albiol planta cara
als ocupes”. Aquest és el títol del
primer vídeo de campanya de
Xavier García Albiol de cara a les
pròximes eleccions municipals.
Encara queden mesos, però l’e-
xalcalde ha decidit començar ja la
seva cursa per “recuperar Bada-
lona”, com diu el seu eslògan. I ho
ha fet ressuscitant el seu polèmic
estil. El del “Limpiando Badalo-
na” o el del “No queremos ru-
manos”, que sempre li han valgut
per recollir crítiques i vots gaire-
bé en la mateixa mesura.

Aquest cop, el primer blanc del
seu missatge electoral són els ocu-

pes, en un vídeo que s’ha fet viral
i en el qual es veu l’exalcalde, gai-
rebé com si fos un xèrif, esbroncant
uns suposats ocupes il·legals en un
edifici del barri de la Salut el mes
passat. “Si hi ha merder amb els
veïns, tindrem un problema”, diu
Albiol als ocupes en una seqüència
acompanyada d’una música de
fons melodramàtica.

Tot plegat després que diven-
dres passat el mateix Albiol anun-
ciés que serà substituït al capdavant
del PP català en un congrés ex-
traordinari el mes vinent i que dei-
xarà l’acte de diputat al Parla-
ment per centrar-se en Badalona.

Protocol per evitar talls
d’aigua a famílies vulnerables
POBRESA4L’Ajuntament i Ai-
gües de Barcelona, Agbar, han
signat un protocol per garantir el
subministrament d’aigua a les fa-
mílies més vulnerables. Es trac-
ta d’una mesura urgent per fa-
cilitar l’accés a aquest bé de pri-
mera necessitat a aquells que no
el poden pagar.

En aquest sentit, Agbar hau-
rà de sol·licitar als Serveis Socials
de l’Ajuntament un informe de
valoració per determinar si la fa-
mília que té factures impagades
està en una situació d’exclusió
residencial. Si és així, la com-

panyia li garantirà el subminis-
trament d’aigua.

“PUBLICITAT GRATUÏTA”
Alguns partits de l’oposició, com
Guanyem Badalona, han criticat
que aquesta mesura no és nova
sinó que l’empresa ja estava
obligada “per llei” a garantir
l’aigua als més vulnerables, per
la qual cosa hi veu un “espai de
publicitat gratuïta” per “netejar
la imatge” d’Agbar. ERC, per la
seva banda, alerta d’una “so-
brecàrrega difícil de suportar
pels Serveis Socials municipals”.

Política | Dilluns se celebrarà el Ple sobre el pla de govern
El Ple extraordinari forçat per l’anterior executiu de Sabater finalment se celebrarà dilluns que ve

a les 9 del matí. L'equip de Pastor haurà d’explicar el pla de govern que té per a aquest mandat,
que acaba el maig vinent. Després, la resta de grups en podran fer debat i valoració.

Es farà un pla urbanístic
que ha de servir per
acabar amb la barrera
que suposa l’autopista

Una captura del polèmic vídeo de l’exalcalde. Foto: Twitter (@Albiol_XG)
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Una mànega d’aigua sorprèn
la costa de tot el Barcelonès

METEOROLOGIA4Un tub d’ai-
gua que penjava dels núvols es
va poder veure, dilluns, des de
diversos punts del Barcelonès,
del Maresme i fins i tot del Va-
llès. Es tractava d’una  mànega
marina o mànega d’aigua, un pe-
tit tornado sobre el mar que
també s’anomena cap de fibló.
És un fenomen meteorològic
que, normalment, es pot veure
mar endins, però dilluns, la mà-
nega d’aigua va aparèixer a pocs
metres de la costa central i es va
passejar uns quilòmetres. 

Va ser visible des de diversos
punts del Barcelonès, inclòs Ba-
dalona. Les xarxes socials es van
omplir de fotos de la mànega d’ai-
gua, la qual, amb una aparença si-

milar a la d’un tornado, va provo-
car certes confusions.

Dimarts, a quarts de vuit del
matí, es va repetir el fenomen
per segona vegada i, una estona
més tard, una tercera mànega va
aparèixer sobre el port de Bar-
celona.

CONDICIONS ÒPTIMES
L’aire fred a la part superior,
amb temperatures de menys de
20 graus a 5.500 metres, junta-
ment amb l’aigua calenta del
mar i poc vent són les condicions
òptimes per a l’aparició d’aquest
fenomen. La mànega va arribar
amb una potent nuvolada a la
costa, que va deixar pluja inten-
sa en alguns barris de la ciutat.  

CAN RUTI4Badalona pot pre-
sumir de tenir el centre científic
més gran d’Europa que es dedi-
ca exclusivament a investigar
tractaments contra la leucèmia.
La Fundació Josep Carreras va
presentar, divendres passat, el
nou campus de l’Institut de Re-
cerca contra la Leucèmia, si-
tuat al costat de l’Hospital de
Can Ruti. L’acte va aplegar di-
versos investigadors, polítics
com el president de la Genera-
litat, Quim Torra, i l’alcalde de
Badalona, Álex Pastor, i el tenor
Josep Carreras, que va impulsar
la Fundació després de recupe-
rar-se de la leucèmia.

Amb més de 10.000 metres
quadrats, l’espai aplegarà cen-
tenars d’investigadors d’arreu
del món per trobar una cura a
aquesta i altres malalties rela-
cionades amb la sang. Des del 5
d’octubre de l’any passat hi tre-
ballen un centenar de persones,
però es preveu que aquesta xi-
fra anirà creixent.

La Fundació Josep Carre-
ras, juntament amb altres em-
preses privades com l’Obra So-
cial La Caixa, ha invertit 26 mi-
lions d’euros en la construcció i
posada en marxa d’aquest cen-
tre, que també ha comptat amb
finançament públic.

5.400 NOUS CASOS CADA ANY
La leucèmia és un dels càncers
amb més afectació a l’estat es-
panyol, sobretot entre els in-
fants. De fet, cada any es diag-
nostiquen gairebé 5.400 casos
nous de leucèmia. Evarist Feliu,
el vicepresident de la Fundació
i coordinador científic de l’Ins-
titut, va afirmar que s’ha passat
“d’un 100% de mortalitat els
anys seixanta a un 80% de cu-
ració en nens i un 40% en adults,

però cal continuar investigant-ne
les causes i els tractaments”.

Entre els objectius del nou
centre hi ha la immunoteràpia i
els tractaments especialitzats i
personalitzats per a cada pa-
cient. Hi treballaran, de mane-
ra conjunta i coordinada, in-
vestigadors amb diverses for-
macions: metges, biòlegs, bio-
químics, bioinformàtics i far-
macèutics, que buscaran noves
línies de recerca. 

El centre té més de 10.000 metres quadrats. Foto: Ajuntament

Inauguren el centre més gran
d’Europa contra la leucèmia

Les xarxes es van omplir de fotos del fenomen. Foto: Twitter (@JoseTellezBDN)
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Llum verda perquè comencin
les obres de l’hotel del Port 

EXPOSICIÓ4El Museu de Ba-
dalona acull, des d’aquesta set-
mana, la nova mostra fotogràfi-
ca ‘Dibuixos de Guerra 1914-
1918. Llorenç Brunet’.

Coincidint amb el centenari
del final de la primera Guerra
Mundial, l’Ajuntament inaugu-
ra una exposició amb 47 dibui-
xos originals del caricaturista ba-
daloní, que va ser espectador en
la primera línia de batalla. Un
recull de moments que conver-
teix l’obra de l’autor en una crò-
nica única d’un dels episodis
més importants de la història
europea.

La mostra es completarà
amb un cicle de quatre xerrades,
la primera de les quals tindrà
lloc avui a les set de la tarda.

47 dibuixos de 
la Primera Guerra
Mundial, al Museu

CULTURA4El Centre Cívic de
Can Basté ha impulsat ‘Cineatre’,
un nou projecte que combina el
teatre i la gran pantalla i que es
farà en tres sessions -dues a
l’octubre i una al novembre-
dins d’un cicle de cinema.

La iniciativa, en format mi-
croteatre, és el resultat de portar
a escena un guió teatral adaptat
a un guió cinematogràfic. Així
doncs, es barrejarà la projecció
d’un curtmetratge amb una obra
teatral de manera que, aquests
dos estímuls combinats, per-
metin reflexionar al públic sobre
les similituds i les diferències dels
dos llenguatges.

El punt de partida per arribar
a trobar aquest format van ser
tres guions teatrals amb l’amor
com a protagonista. Per aquest
motiu, el Cineatre portarà per tí-
tol ‘desAMORizando’. 

Un nou projecte
que combina
cinema i teatre

PROJECTE4El consell d’admi-
nistració de Marina de Badalona
ha aprovat la licitació de les obres
de construcció i la gestió de l’ho-
tel del Port. 

En la sessió celebrada diven-
dres 28 de setembre, es va donar
llum verda a l’últim tràmit que
permetrà que el projecte sigui
una realitat a finals del 2020. Se-
guidament, el 3 d’octubre es va sig-
nar el contracte entre Marina de
Badalona i l’empresa guanyadora
de la licitació, el grup C4T-Tou-
rism Business Builders, que posa
el punt i seguit per a l’inici de les
obres. El consell d’administració
va aprovar la proposta que va re-

bre de la mesa de contractació, in-
tegrada per l’Ajuntament de Ba-
dalona, el Consell Comarcal del
Barcelonès i Marina de Badalona. 

Tot aquest procés de licitació
del projecte va començar fa gai-
rebé dos anys, el 23 de desembre
del 2016, quan la mesa va donar
el vistiplau a l’inici dels tràmits. En
un primer moment, el grup hote-
ler que havia de gestionar la ins-
tal·lació era Melià Hotels, però fi-
nalment serà Sallés Hotels. Aquest
grup és propietari de vuit establi-
ments de quatre i cinc estrelles re-
partits per Catalunya, Ciudad
Real, Màlaga i Mallorca.

Es preveu que en les pròximes

setmanes es faci un acte de pre-
sentació on també es farà públic el
calendari del projecte. Les obres
als terrenys començaran aquest
mateix mes d’octubre, amb una
durada d’un any per construir la
plaça i l’aparcament i un altre
any per a l’hotel.

VIADUCTE DAMUNT DEL CANAL
Per altra banda, i segons ha avan-
çat La Vanguardia, Marina Ba-
dalona també ha definit ja el dis-
seny del viaducte del tren da-
munt del canal. El projecte costa-
rà uns 11 milions d’euros i incor-
porarà una reserva d’espai per a la
desitjada arribada del Trambesòs.Es preveu que l’hotel sigui una realitat a finals del 2020. Foto: Arxiu
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VITICULTURA4La Vinya d’en
Sabater va rebre dilluns la visita
de representants de l’Ajunta-
ment, la Universitat de Barcelo-
na i l’Institut Català de la Vinya i
el Vi. El motiu va ser la signatu-
ra d’un conveni de col·laboració
per estudiar la possibilitat d’in-
cloure noves varietats de vinya lo-
cals als conreus de la zona.

En concret, l’objectiu de l’a-
cord és analitzar si seria viable
l’adequació de quatre noves va-
rietats de vinya (picapoll blanc,
garrut, garnatxa negra i pansa
blanca) a tècniques de conreu
ecològic. A través de la investi-
gació d’aquestes varietats an-
cestrals, es vol ampliar el conei-
xement tècnic i científic del te-
rritori de Santa Coloma en l’àm-
bit dels vins i, també, recuperar
l’activitat agrícola al municipi.

En el cas que la recerca con-
firmés la viabilitat de la iniciati-
va, es faria un informe tècnic que
es portaria a la pràctica en un ter-

mini d’aproximadament quatre
anys. El projecte disposaria d’un
pressupost de gairebé uns
50.000 euros.

PATRIMONI VITÍCOLA
L’Ajuntament, la Universitat de
Barcelona i l’Institut Català de la
Vinya i el Vi col·laboren per re-
cuperar el patrimoni vitícola de
la ciutat des de fa més de tres
anys. En concret, el març del

2015 es va impulsar la plantació
de les primeres hectàrees a la
Vinya d’en Sabater. La verema i
les tasques de manteniment d’a-
quest espai les du a terme l’a-
lumnat del curs d’Horticultura i
Floricultura de la Casa d’Oficis,
un programa que forma part
del Servei d’Ocupació de Cata-
lunya. Des de la primera plan-
tació de les vinyes, han partici-
pat un total de 40 joves. 

Un moment durant la visita dilluns a la Vinya d’en Sabater. Foto: Ajuntament

Acord per potenciar el conreu 
de vi a la Vinya d’en Sabater

» S’estudiarà adaptar quatre varietats de vinya al conreu ecològic
» El projecte, que duraria 4 anys, té un pressupost de 50.000 euros

Projecció de ‘La meva pell’
dins de les Jornades per la Pau

SOLIDARITAT4Les Jornades per
la Pau i la Cooperació, que aquest
any tenen com a lema ‘Obrint
fronteres’, segueix sensibilitzant
els veïns sobre temes socials amb
diferents propostes com la pro-
jecció del documental La meva
pell, que es podrà veure dilluns a
la Biblioteca Singuerlín.

L’acte, que començarà a les
set de la tarda, comptarà amb la
participació de la realitzadora i
una de les participants de la
pel·lícula, Judit Aranda. El pro-
grama continuarà amb altres
activitats com la celebració del
Dia Internacional per a l’Erra-

dicació de la Pobresa el pròxim
dimecres a l’Ajuntament o la
presentació de l’Agenda Llati-
noamericana el mateix dia al
Centre Cívic Riu.

Una altra de les propostes
més destacades de la iniciativa
Obrint Fronteres arribarà dijous
18 d’octubre al Teatre Sagarra. A
partir de les nou de la nit, els as-
sistents podran gaudir del concert
solidari See, sing, swing, a càrrec
de la Banda de l’Associació Mu-
sical Symphocat de Barcelona.

Les Jornades per la Pau i la
Cooperació programen més de 40
activitats durant aquest octubre.

Ocupen l’Ajuntament en
contra d’un desnonament

SOCIETAT4Membres de la
PAHV Gramenet i PAC Badalo-
na van ocupar ahir l’Ajunta-
ment per protestar contra un
desnonament que s’havia fet
unes hores abans al carrer d’A-
lella de la ciutat.

La plataforma local va con-
vocar els veïns a dos quarts de
nou del matí davant la casa on
convivia la Mari Ana i la seva fa-
mília, ubicada al carrer Alella. 

A través de les xarxes so-
cials, alguns participants van
criticar l’actitud dels Mossos
d’Esquadra, que van col·locar el

seu cotxe a davant del bloc de pi-
sos, impedint que es pogués ac-
cedir a la zona més propera a
l’habitatge. Finalment, el des-
nonament, que arribava després
d’una denúncia de la Fundació
Privada Nostra Senyora dels Àn-
gels, es va fer efectiu i la família
va ser desallotjada. 

Els membres de la PAHV Gra-
menet i PAC Badalona, però, van
decidir continuar amb la seva
protesta ocupant la sala de plens
de l’Ajuntament, on van alçar la
seva veu per reivindicar una al-
ternativa a la família desnonada.

Primers passos per construir
una ciutat més accessible

MOBILITAT4El procés partici-
patiu Cap a l’accessibilitat uni-
versal a Santa Coloma va fer els
seus primers passos dissabte
amb una gimcana que va sensi-
bilitzar la població sobre la im-
portància de tenir una ciutat
sense barreres per a les persones
discapacitades. 

L’acte es va fer a la plaça Pau
Casals, on també es va presentar
la campanya gràfica Santa Co-
loma Sense Barreres. Els parti-

cipants de la gimcana van expe-
rimentar en primera persona
les dificultats d’accessibilitat
amb les quals es troben les per-
sones discapacitades en la seva
vida quotidiana.

De manera paral·lela, l’A-
juntament recollirà durant
aquest mes propostes de les en-
titats de la Taula de Persones
amb Discapacitat amb l’objectiu
d’establir les bases del Pla d’Ac-
cessibilitat de la ciutat.

Successos | Confirmats els 11 anys de presó per matar l’home
La dona que va matar amb un ganivet de vint centímetres la seva exparella en el 

domicili que compartien a Santa Coloma ha vist com el Tribunal Superior de Justícia
de Catalunya ha confirmat els 11 anys de presó als quals havia estat condemnada.
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HABITATGE4El preu de l’habi-
tatge de segona mà ha pujat du-
rant el tercer trimestre d’aquest
any a gran part de Catalunya en
comparació al mateix període de
l’any passat. El segon augment
més gran s’ha produït a Sant
Adrià de Besòs, on la crescuda ha
estat del 10,8%. Només hi ha un
municipi de Catalunya, Mon-
tornès del Vallès, on l’augment
ha estat superior (12,8%).

Les xifres formen part de
l’últim informe de l’Índex Im-
mobiliari Fotocasa, que mostra
com el preu mitjà per metre qua-
drat d’un pis de segona mà a Ca-

talunya és de 2.507 euros. En el
cas de Sant Adrià, la xifra s’enfi-
la fins als 3.099 euros al metre
quadrat. Els preus pateixen l’e-
fecte del trasllat de barcelonins a
l’àrea metropolitana a casa dels
elevats preus de la capital

Beatriz Toribio, directora
d’estudis del portal immobilia-

ri Fotocasa, afirma que “ara
per ara s’està molt lluny d’una
possible bombolla immobiliària,
atès que les xifres d’activitat
són molt baixes”. Tot i això, To-
ribio alerta que “els forts incre-
ments que s’observen en algu-
nes zones de les grans ciutats
han de mantenir-nos en alerta.

Els pisos de segona mà s’han encarit. Foto:  Google Maps

Sant Adrià és un dels llocs on els
pisos de segona mà pugen més
» La ciutat viu el segon increment de preus més gran de Catalunya
» Un pis de segona mà costa ara un 10,8% més que fa un any

Continua el procés participatiu
de les Tres Xemeneies

PARTICIPACIÓ4El procés par-
ticipatiu de les Tres Xemeneies
va celebrar dilluns la seva sego-
na trobada, la primera sessió te-
màtica de les quatre previstes.

Tot i que la presència de
gent no va ser tan nombrosa
com a la primera sessió infor-
mativa, on hi va haver unes 200
persones, una setantena de per-
sones van assistir a la trobada.
Des de la Plataforma per la con-
servació de les Tres Xemeneies
lamenten que l’organització de
les taules de treball es va fer en
funció d’unes propostes que
“donen peu a especuladors” en
referència a la inclusió dels pos-
sibles usos comercials, recreatius

i hoteler entre les opcions a con-
templar pel futur de les Tres Xe-
meneies. 

Roger Hoyos, membre de la
plataforma, va afirmar durant la
seva intervenció que el més “co-
herent” és que el futur de l’espai
passi per convertir-se en una ins-
tal·lació relacionada amb la re-
cerca científica de “l’aigua i l’e-
nergia” a causa de la història del
lloc i les característiques de l’en-
torn, on hi ha polígons indus-
trials, la UPC i l’Institut de Re-
cerca En Energia. Hoyos també
va afegir que la Formació Pro-
fessional  hauria de tenir un pa-
per important en el projecte, a
banda d’un centre de memòria.

GASTRONOMIA4Els amants de
la gastronomia tindran aviat una
cita obligatòria a la ciutat. I és que
ja està tot a punt per a una nova
edició, la cinquena, de la Ruta-
Tapa després de l’èxit de les qua-
tre anteriors edicions.

Així doncs, la ruta se celebrarà
entre els dies 31 d’octubre i 4 de
novembre a diferents barris i
restaurants de Sant Adrià Nord,
de Sant Joan Baptista i el Besòs.
Els establiments oferiran  una
tapa més una beguda a un preu

popular. Al llarg d’aquests cinc
dies els veïns podran degustar di-
ferents creacions gastronòmi-
ques, entre les quals hi haurà
apostes més clàssiques i d’altres
de més innovadores.

CONCURS I PREMIS 
A banda, els clients dels bars i res-
taurants també tindran l’oportu-
nitat de participar en un concurs
i guanyar un dels tres premis que
s’oferiran. Només caldrà portar la
butlleta de la ruta –es podrà re-

collir als establiments partici-
pants, a l’Oficina d’Atenció al Ciu-
tadà i a les instal·lacions munici-
pals– amb el segell dels locals on
s’hagi fet la consumició. Caldrà te-
nir, com a mínim, un segell  d’un
dels establiments de les tres zones
(Sant Adrià Nord, Sant Joan Bap-
tista i el Besòs). Els consumidors
també podran puntuar en la ma-
teixa butlleta les tres tapes que els
hagin agradat més. Els tres bars o
restaurants guanyadors rebran
un premi de reconeixement.  

El futur de les Tres Xemeneies, a debat. Foto: Arxiu

Tot a punt per a la Ruta-Tapa

Successos | Dos veïns, detinguts per robar la càrrega d’un camió
Els Mossos d’Esquadra van detenir la setmana passada dos veïns de la ciutat, de 32 i 31 anys, per ser els 

presumptes autors del robatori de la càrrega d’un camió aparcat a l’àrea de servei de la Panadella, a la
localitat de Montmaneu (Anoia). Els dos homes van intentar fugir però els Mossos els van atrapar.

3.099
euros al metre 
quadrat és el preu
mitjà a Sant Adrià 
d’un pis  de segona mà
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Montgat | Tiana

TIANA4L’alcaldessa de Tiana,
Ester Pujol, va aprofitar la ce-
lebració del Consell d’alcaldes i
alcaldesses per reclamar més
efectius dels Mossos d’Esquadra
i més suport a les policies locals
per combatre els robatoris que
s’han produït en diferents cases
del poble en els últims temps.

Durant la trobada, Pujol va
transmetre als responsables del
departament d’Interior i als co-
mandaments dels Mossos d’Es-
quadra la preocupació pels ro-
batoris. Els representants polí-
tics i policials, per la seva ban-
da, es van comprometre a re-
forçar la seguretat amb més
presència policial.

El problema dels robatoris a
diferents cases del poble, prin- cipalment de les urbanitzacions,

és un problema que fa temps
que amoïna els veïns. De fet, a
principis de setembre un grup
de veïns van decidir alçar la veu
després d’un estiu amb gairebé
una desena de robatoris. En
senyal de protesta, alguns d’ells
van fer sonar les alarmes de
casa seva per reclamar més me-

sures de seguretat. La iniciati-
va, sorgida de Les Costes i els
Vessants -dues de les urbanit-
zacions amb més robatoris-, es
va escampar per altres indrets
del poble.

Uns dies més tard la qüestió
va arribar al Ple municipal des-
prés que Junts per Tiana inter-
pel·lés a l’equip de govern.

Una imatge de la trobada del Consell. Foto: Twitter (@boschimanus)

Pujol demana més Mossos 
per lluitar contra els robatoris

Aquest estiu hi va
haver gairebé una
desena de robatoris 
en cases del poble

El comerç surt al carrer en una
nova edició de la Fira Turó

MONTGAT4La rambla del Turó
del Mar de Montgat va acollir
dissabte una nova edició de la
Fira Turó. Els comerços locals
van sortir de les seves botigues
per un dia i van envair al carrer
per donar-se a conèixer entre els
veïns i veïnes.

Des de les deu del matí i fins
a les nou de la nit, es van poder
veure parades amb de tota mena
de productes. Hi va haver, entre
d’altres, una oferta variada de
cerveses artesanals o peces de
roba. A més, els botiguers van
oferir una degustació de tapes i

van animar els visitants a parti-
cipar en un sorteig dels seus
productes.

De manera paral·lela, la Fira
Turó va organitzar un programa
lúdic amb activitats per a tots els
públics. Una de les propostes
que va tenir més bona acollida
entre els més petits va ser la par-
ticipació d’un pintacares que va
maquillar els nens i nenes que
van anar a la fira. 

La jornada es va completar
amb altres activitats, com ara un
taller adreçat al públic familiar
i un concert del grup ADT.

Oci | Montgat i Tiana potencien el vi de la DO Alella 
Els ajuntaments de Montgat i Tiana participen en la tercera edició del mes d’activitats

per potenciar la riquesa vinícola de la DO Alella. Una de les propostes del programa
arribarà dissabte 20 d’octubre amb una excursió al Celler Quim Batlle de Tiana.
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S’estrena a la lliga diumenge
a Madrid. Quines sensa-
cions té pocs dies abans

d’aquest primer partit?
Una mica millor cada dia. Amb tan-
tes jugadores noves, que han anat
arribant de mica en mica, al final un
mes de preparació se’t queda una
mica curt. Al cap i a la fi, volem trans-
metre una filosofia de joc i això re-
quereix, per sobre de tot, temps.

L’anunci de la seva arribada va ser
el passat 1 de maig. Se li han fet
llargs aquests mesos?
És cert que ha passat molt temps,
però de seguida vam començar a
mirar com havia de ser plantilla i ca-
lia preparar moltes altres coses.
Hem fet feina, fora de pista, durant
tots aquests mesos: hem planejat la
pretemporada, el curs, hem incor-
porat jugadores, ha calgut fer l’staff
de nou... La veritat és que no he tin-
gut temps per avorrir-me.

Tornem a la competició. El debut
és una repetició de l’enfronta-
ment de la temporada passada
contra el Gernika. L’any passat,
victòria lila.
Sí, però enguany serà diferent. Fa un
any vam jugar un molt bon partit,
però si no recordo malament, Ger-
nika arribava al partit sense dues o
tres jugadores. En aquest sentit,
no canvia sobre com es va afrontar
aleshores: per pressupost i per plan-
tilla són les favorites i, a més, venen
de jugar la ronda prèvia d’Eurocup.

Què li sembla el format de l’Open
Day que la lliga va posar en mar-
xa la temporada passada?
Està molt bé, és una manera de do-
nar visibilitat al bàsquet femení i a
la lliga. Això se suma a què alguns
partits també es poden veure en
obert per televisió (a Teledeporte i
a Esport3). Qualsevol decisió que

serveixi per donar una empenta a
l’esport s’agraeix. L’única part que
potser no agrada a alguns entre-
nadors és que hi ha un partit de la
temporada que no jugues a casa.

L’estrena oficial, però, va ser fa
vuit dies contra el Cadí La Seu (la
semifinal de la Lliga Catalana fe-
menina) en un partit que es va
decidir en la penúltima jugada.
Quines conclusions n’extreu?
No vam començar massa bé el par-
tit, vam anar de menys a més. Des-
prés vam ser més agressives en de-
fensa, més intenses i vam córrer més.
Al final va ser un partit a cara o creu,
però no crec que s’hagi de fer la lec-
tura que el partit es va decidir per
l’últim triple de la Seu. Al final sí que
era un partit oficial, però per a no-
saltres va ser l’últim test de la pre-
temporada i la balança final és molt
positiva, perquè al final no només
has de considerar si perds, sinó
també com ha estat la derrota i veu-

re que hem estat competint contra
un rival de la lliga i que hem tingut
opcions és una bona notícia.

Un any més, com mana l’ADN
del club, s’aposta per la joventut
i pel planter...
Sí. Penso que si les jugadores de la
base ens ajuden a entrenar, no
hem de tenir cap problema en po-
sar-les a la pista. Però això s’ha de
fer sense cremar cap de les seves
etapes de formació, sinó perquè
creiem que en el moment necessari
ens poden ajudar, si no seria con-
traproduent. Ara mateix, la gene-
ració júnior, de l’any 2001, la qual
conec perfectament, està en dis-
posició d’ajudar-nos. Tot i això,  el
salt a la Liga Dia és molt gran, i per

tant cal tenir cura i protegir-les, sa-
ber quan es pot donar aquests
minuts i quines responsabilitats
poden i no poden tenir.

En la plantilla del primer equip re-
peteixen quatre jugadores del
curs passat (sense comptar la ca-
pitana Hurtado, fora de combat
per lesió) i han arribat sis peces.
Fins a on es pot arribar amb això?
Com serà l’Snatt’s d’Estopà?
És difícil dir fins a on podem arribar,
perquè això també depèn dels al-
tres equips, que s’han reforçat molt
i molt bé, de manera que estic se-
gura que el que afrontarem a par-
tir de diumenge serà encara més
dur que la temporada passada. A
més, la nostra competició està molt
concentrada, es juga en pocs me-
sos, com he dit abans ens trobem
hi ha poc temps per preparar-ho i
és tremendament exigent. Tenir
tantes jugadores noves és un hàn-
dicap, però l’únic que no és nego-
ciable és l’esforç, que tothom sigui
conscient que donarem el nostre
màxim. Pel que fa a l’estil de joc, serà
semblant al de les últimes tempo-
rades amb els diferents entrenadors
que hi ha hagut a la casa. Sempre in-
tento fer una proposta que encai-
xi amb l’equip que tinc; amb juga-
dores petites és evident que hem de
defensar i apretar el cul, però no
sempre. Hem de ser valentes, i ho
serem cada setmana, però tam-
poc ens tirarem pel precipici.

El curs passat l’equip va ser la gran
sorpresa de la lliga, però aquest
any no hi és aquest factor. Això és
un desavantatge?
Ser l’equip sorpresa només passa un
cop, no ho tornarem a ser. La segona
temporada sempre és més difícil
que la primera i passa sempre, en-
cara que els resultats no hagin es-
tat tan positius com els que vam
aconseguir nosaltres el curs passat.
No sé si diria un desavantatge, no
vull començar amb una visió ne-
gativa. Tornant al partit de Gernika,
no sé com ho afrontarà el seu en-

trenador (i els de la resta d’equips)
però tots estaran més alerta. No ens
veuran igual, no serà el mateix.

L’estructura de la competició can-
via, amb dues places més per al
play-off. Amb els resultats del
curs passat, l’equip hi accediria. És
realista pensar que es pot acabar
entre les vuit millors?
No és ni realista ni esbojarrat. L’ob-
jectiu és assegurar que l’any que ve
seguim a la categoria i no m’agra-
da parlar ni de Copa ni de play-off,
però tampoc ens podem posar
cap límit. Com he dit abans, ja veu-
rem on ens porta la competició. De-
pèn de la feina que fem durant la
setmana, de com es desenvolu-
pen els partits... No dependrà no-
més de nosaltres. Això sí, avui jo et
firmo aconseguir la permanència.

Arriba al primer equip després
d’haver estat assistent de Jordi
Vizcaíno i de Fabián Téllez. Amb
què es queda de cadascun d’ells?
Són diferents entre ells i sempre m’a-
grada quedar-me amb tot el que
encaixa o s’adapta a la meva manera
de fer. El Jordi, per exemple, em va
donar molta confiança en el meu
darrer últim any de jugadora. Hi ha
alguns punts comuns, com la ma-
nera de defensar, de compartir la pi-
lota o d’entrenar, tot i que també la
forma que tenen de transmetre és
diferent. També és molt diferent la
dinàmica entre Copa Catalunya
(una època en la qual s’entrenava
tres cops a la setmana) o la que tro-
barem ara a la Liga Dia, en la qual cal
ser molt més curós amb les càrre-
gues de treball i amb la planificació.
He après molt dels dos.

Aleshores, quin tipus d’entrena-
dora serà Glòria Estopà? Quins
són els seus referents?
Si he de dir dos, Jaume Ponsarnau
i Jordi Vizcaíno, però sense desme-

rèixer ningú més, perquè com a ju-
gadora també he treballat amb
Lucas Mondelo, Isaac Fernández o
Fabián Téllez, entre altres. Però no
només d’ells, perquè també aprenc
molt dels nois que tinc com a aju-
dants al cadet; al final hi ha una je-
rarquia que és inevitable en tots els
aspectes, però sempre intento pren-
dre les decisions en comú, parlar en
plural, perquè si ho fem bé és una
feina col·lectiva, i si es fa malament,
també. Al final, tinc el poder de pren-
dre la decisió final, però tot el que
es treballa a pista és consensuat
amb el meu staff. Participen, pro-
posen i tenen un rol actiu en tots els
aspectes de la preparació.

Acabem. Vostè és una de les tres
entrenadores d’equips catalans
que juguen a les màximes cate-
gories dels seus esports i també
una de les úniques tres entrena-
dores de la Liga Dia. Què li diuen
aquestes dades?
Hi ha dues maneres de veure-ho. Es-
taria bé saber fins a quin punt les en-
trenadores tenen el desig, l’ambició
o la voluntat d’arribar al màxim ni-
vell, perquè a les categories de for-
mació n’hi ha. Per altra banda, hi ha
les que volen i les que poden, però
que els seus clubs tinguin una es-
tructura o els donin l’oportunitat.
Ara, numèricament, hi ha molts
més homes que dones i per tant els
clubs ho tenen molt més fàcil. Tant
de bo hi hagués més dones, és
una cosa que m’agradaria, però al
final el que hem de fer és entrenar
i fer-ho el millor que puguis. És
una pregunta que he respost mol-
tes vegades, però tampoc m’agra-
daria que se’m donés més impor-
tància de la que mereixeria per ser
dona ni que se’m neguessin opor-
tunitats per ser una dona. És normal
que se’n parli als mitjans, perquè
som poques dones, però al final, jo
sóc entrenadora.

“No tornarem a ser la 
sorpresa: el segon any
sempre és més difícil”

Glòria Estopà / Entrenadora de l’Snatt’s Femení Sant Adrià

La sabadellenca conversa amb Línia Nord dies abans de debutar a la Liga Dia al 
capdavant del sènior lila en la segona temporada del club a la màxima categoria
del bàsquet estatal femení. Parlem amb ella dels canvis que ha patit la plantilla, 
de les expectatives que té l’equip i de la presència femenina a les banquetes.

Foto: FCBQ

Perfil | Jugadora, assistent i ara entrenadora principal
Estopà (Sabadell, 1977) comença a jugar a Tàrrega, sota les ordres de Jaume Ponsarnau, i després

passa per l’Olesa, el Lima-Horta i el Sant Adrià, on, jugant per a Jordi Vizcaíno, és part de l’equip que
puja a Lliga Femenina 2. Des de 2015 ha estat assistent, primer de Vizcaíno i després de Fabián Téllez.

“Qualsevol decisió que
es pregui per donar
una empenta a l’esport,
com l’Open Day, ajuda”

Pau Arriaga
SANT ADRIÀ

Esports
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Examen de nivell per a
la Penya. Els verd-i-ne-
gres, que han exhibit
una molt bona versió
durant la pretemporada
i en aquest primer tram

de la competició, afronten diu-
menge un dels desplaçaments
més exigents del curs: la visita al
WiZink Center, la casa del Reial
Madrid en el que serà un dels par-
tits més atractius de la jornada.

Duran tindrà tota la plantilla
a la seva disposició, incloent-hi la
darrera incorporació, Luke Ha-
rangody, que aquesta setmana ja
ha fet totes les sessions d’entre-
nament amb els seus nous com-
panys. Els badalonins s’enfron-
taran contra els vigents cam-
pions d’Espanya i d’Europa. Els
de Pablo Laso colideren la taula
amb el Barça, amb tres victòries
en els tres primers partits.

La condició física ha de ser un
dels aspectes clau en l’enfronta-
ment, ja que la Penya té tota la
setmana per preparar la visita a
la capital de l’estat, mentre que els
madridistes afronten avui el seu
debut a l’Eurolliga, amb un par-
tit a casa contra el Darussafaka.

VICTÒRIA AMB POLÈMICA
La visita a Madrid serà tot just set
dies després de la primera victò-

ria del curs, un triomf ajustat i
amb polèmica en la recta final
contra el BAXI Manresa (66-67). 

La primera part, de fet, va ser
un monòleg badaloní, basat en
una excel·lent defensa en el pri-
mer parcial i amb un molt bon re-
gistre ofensiu que va portar l’e-
quip a guanyar per 14 punts al
descans (23-37).

La superioritat de la Penya va
seguir després del descans (es van
fregar els 20 punts d’avantatge)
però els del Bages, empesos pel
Nou Congost, van reaccionar des
de l’inici de l’últim període. Els
nervis van aparèixer, els badalo-
nins van cometre errades, i els
manresans van aconseguir una
renda d’un punt (66-65) quan no-

més faltaven 20 segons per a la
botzina final en una jugada en la
qual cadascun dels àrbitres havia
indicat una infracció diferent.
L’última possessió del partit,
però, va ser per al Joventut i
Nico Laprovittola, amb només
2,6 segons al rellotge, va anotar
els dos tirs lliures decisius.

LÓPEZ-AROSTEGUI, RENOVAT
Per altra banda, abans-d’ahir es
va posar negre sobre blanc a la re-
novació de Xabi López-Arostegui.
L’aler de Getxo amplia la seva vin-
culació amb el club fins el 2022
i, durant l’acte amb el president
Juanan Morales i el director es-
portiu Jordi Martí, va assegurar
que “sóc on vull estar”.

Conger, en una acció del partit de l’any passat. Foto: RMB

Repte majúscul: el Divina 
Joventut visita el Reial Madrid

Un tècnic del Sangra salva la
vida a un cadet del Manlleu

Per sort, va quedar en
un ensurt. En el partit
de dissabte entre els

equips cadets del Sant Gabriel i
del Manlleu, un dels tècnics
adrianencs, Jaime Cañedo, li va
salvar la vida al porter del con-
junt visitant.

Com ha informat Jornada
Previa, després d’una topada
entre dos jugadors, el davanter lo-
cal va caure sobre el porter, que

es va empassar la llengua. Cañe-
do va reaccionar ràpidament i el
va posar de costat i li va obrir la
boca. Després d’això, el nen va re-
cuperar el coneixement, tot i que
no recordava res d’aquest episo-
di i estava força espantat.

El club adrianenc ha volgut
mantenir el contacte amb el Man-
lleu, que de forma pública, a tra-
vés d’una piulada, va agrair la in-
tervenció de Cañedo.

Doble victòria del 
CK Badalona a la lliga francesa

El dissabte 6 d’octubre
de 2018 serà, per sem-
pre més, una data per

recordar a la història del Club
Korfball Badalona. I és que l’e-
quip entrenat per Jordi Martínez
va debutar amb una victòria el
Championnat National, la mà-
xima categoria del korfball fran-
cès (12-19 a la pista de l’Unieux)
dies després que dies enrere es
confirmés la inclusió dels bada-
lonins en aquesta competició.

Aquesta, però, no va ser l’ú-
nica victòria de l’equip (que està
competint sota la denominació
Club Korfbal La Rotllana) a
França, ja que l’endemà el con-
junt de Martínez també va acon-

seguir un triomf, en aquest cas
més contundent, en la seva visi-
ta a la pista de l’Andrézieux-Bou-
théon (9-19).

Des del club argumenten que
la raó que els ha portat a em-
barcar-se en aquesta aventura
són “experimentar amb noves
cares i guanyar experiència fins
que se sàpiga què passarà amb
la lliga catalana”. De fet, el club
competeix sota el nom de la
Rotllana perquè planeja com-
petir en dues competicions al-
hora, una altra fita històrica.

El pròxim partit que jugarà
l’equip de la lliga francesa serà el
dissabte 27 al poliesportiu de
Llefià contra el SJBAGB.
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Llibres

Panellet és un power trio del Vallès que
sap molt bé com endolcir un estil mar-
cadament agressiu i esmolat com és el
punk. Combinen la música amb una in-
dumentària inconfusible i amb unes lle-
tres que glorifiquen la cultura televisiva
dels vuitanta. Precisament d’aquí ve el
nom del seu segon disc, Sputnik (HFMN
Crew, 2018), publicat recentment.

Música Pelis i sèries

Sputnik
Panellet

Nit de les Llibreries
En el marc de la Biennal de Pensament i Arts Ciutat Oberta, el
Gremi de Llibreters programa per a dijous 18 d'octubre, en-

tre les 20.30 i les 23 h, la primera Nit de les Llibreries de 
Barcelona. Hi prendran part una vintena d'establiments de
diferents barris de la capital catalana, que organitzaran acti-
vitats relacionades amb la temàtica de la Biennal i que tin-

dran com a finalitat la descoberta de la llibreria com a centre
d'interès crític, proper, central, obert cada dia de l'any, així

com la visibilització de l'assaig, el pensament i les arts. 

A I T A N A

A LES XARXES...

Participar a ‘Operación Triunfo’
El seu primer single en solitari es titula ‘Teléfono’

Confirmar la seva ruptura amb Cepeda
La barcelonina ho ha anunciat a través de Twitter

La notícia es va fer viral en poques hores
Els dos extriunfitos demanen respecte i privacitat

QUÈ HA FET?

ÉS FAMOSA PER...

Angelika Schrobsdorff va decidir no-
vel·lar la vida de la seva mare, una dona
que lluitava contra els cànons esta-
blerts des de l’Alemanya dels anys 20
fins a l’arribada del nazisme al poder. 

L’edició de 1961 va produir un escàn-
dol moral i polític i es va publicar -tra-
duccions incloses- amb els dos últims
capítols censurats, que ara es recuperen.

Els homes
Angelika Schrobsdorff

Oriol Pla s’estrena com a director amb
aquest homenatge al teatre i a la seva
família. Els seus pares i la seva germa-
na no dubten d’enfilar-se a l’escenari al
seu costat i posar-se a les seves ordres
per traspassar la fina línia entre realitat
i ficció i fer tota una declaració d’amor
a l’ofici que comparteixen.

Al Teatre Lliure de Barcelona.

Teatre

Travy
Oriol Pla Solinas

No t’ho perdis

Viu en línia

Ja és oficial. Cepeda i Aitana han trencat la seva rela-
ció sentimental. Després dels rumors que apuntaven
des del mes de setembre que s’apreciava un cert dis-
tanciament entre la parella, els dos extriunfitos han
confirmat a través de les xarxes socials que ja no
estan junts. El primer a fer-ho va ser Cepeda i, tot
seguit, la barcelonina va acabar de confirmar la

notícia demanant respecte i comprensió a tots els
usuaris. “Tot està dit. No diré res més al respecte
perquè es pateix encara que no s’exposi aquest
sentiment”. Aquest va ser el missatge que Aitana
va compartir al seu compte de Twitter després
que la notícia es fes viral i suscités, en la mateixa
mesura, crítiques i mostres de suport. Aitana i

Cepeda es van conèixer durant la seva participa-
ció en la darrera edició d’Operación Triunfo. Ac-
tualment, els dos artistes estan immersos en la 

promoció del seu primer disc en solitari. 

La dotzena (i darrera) temporada d’a-
questa sitcom nord-americana ja s’ha
estrenat. Així, som davant dels últims
24 capítols de les aventures de Leo-
nard, Sheldon, Penny i tota la seva co-
lla d’amics. En els diferents episodis 
hi haurà les aparicions estel·lars de 
l’actriu Kathy Bates o de l’astrofísic 
Neil deGrasse Tyson, entre altres.

The Big Bang Theory
Chuck Lorre i Bill Prady

| Call of Duty Black Ops
Un dels shootersmés populars dels últims anys torna amb 
un nou joc. Aquest títol tindrà el mapa més gran de la saga.

Famosos

La fitxa
QUI ÉS?
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Viu en línia

DIUMENGE 14 D’OCTUBRE
12:00 Partit de futbol corresponent a la cinquena

jornada del grup 3 de Segona Divisió feme-
nina entre el CE Seagull i l’AEM de Lleida. /
Camp Municipal de Badalona.

AVUI 11 D’OCTUBRE
18:30 Rosa Cobo, teòrica feminista, escriptora

i professora de Sociologia de Gènere serà l’en-
carregada de la conferència La prostitución en
el corazón del capitalismo. / Museu Torre
Balldovina.

DIUMENGE 14 D’OCTUBRE
11:45 Partit de futbol corresponent a la desena

jornada del grup 5 de Tercera Divisió entre la
Fundació Esportiva Grama i la Unió Atlètica
d’Horta de Barcelona. / Municipal Nou de San-
ta Coloma - Can Peixauet.

AVUI 14 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Nova crida a la solidaritat dels

veïns. El Banc de Sang i Teixits instal·larà una
de les seves unitats mòbils entre les 10 del
matí i les 2 del migdia i les 5 i les 9 de la tar-
da. / Ciutat Esportiva Dani Jarque.

DIMARTS 16 D’OCTUBRE
Tarda Dimarts de la setmana que ve, els res-

ponsables del Polidor faran una nova jorna-
da d’assessorament i orientació laboral per
a joves. / Centre de Producció Cultural i Juvenil
Polidor.

DISSABTE 13 D’OCTUBRE
16:00 Partit de bàsquet corresponent a la ter-

cera jornada de la Primera masculina entre
la UE Montgat i el Bàsquet Arbúcies. / Po-
liesportiu Municipal Sílvia Domínguez.

DIMECRES 17 D’OCTUBRE
Matí-Tarda El tabac al descobert és el nom de

la mostra de sensibilització sobre els pro-
blemes de salut associats al consum de tabac.
Organitzada en col·laboració amb la Diputació.
/ Vestíbul de l'Institut Thalassa.

AVUI 11 D’OCTUBRE
17:30 Les àvies de la Llar de les Persones Grans

seran les encarregades de coordinar aques-
ta sessió de l’Hora del Conte. / Biblioteca Can
Baratau.

La meva família i altres animals, de Ge-
rald Durell, serà el títol de la novel·la
sobre la qual girarà l’Entre llibres. / Bi-
blioteca Tirant lo Blanc.

Lluís Martí modera ‘La 
meva família i altres animals’
Dimecres 17 d’octubre a les 19:00

Rock Hudson i Doris Day són els dos
protagonistes de Confidencias a me-
dianoche, un clàssic del cinema que es
podrà gaudir aquesta tarda. / Biblio-
teca Can Peixauet.

‘Confidencias a medianoche’ 
arriba a Can Peixauet
Avui 11 d’octubre a les 18:00

El cinema també s’escolta serà el nom
de l’activitat infantil que s’emmarca en
les propostes del Filmets a les biblio-
teques. Activitat gratuïta. / Bibliote-
ca Sant Roc.

El Filmets també es pot
gaudir a les biblioteques
Avui 11 d’octubre a les 18:00

El Grup d´Astronomia de Tiana farà una
breu explicació i una jornada d’ob-
servació de Saturn des dels seus te-
lescopis. / Observatori Astrònomic.

Una jornada d’observació
del planeta Saturn

Dissabte 13 d’octubre a les 19:00

agenda@comunicacio21.com

Badalona Montgat TianaSant AdriàSanta Coloma

P R O P O S T E S
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